
Zápis z pastorační rady farnosti
20241105

1. Informace o průběhu dnešního setkání PR

2. Farní den
navrhuje: P. Jenda Uhlíř | hodnocení a reflexe

Jaké jsou vaše ohlasy? Jak vnímáte koncept? Má smysl dělat jednou za rok? Jak jste
vnímali dopolední mši svatou?

● Málo lidí, ale má smysl dál zkoušet realizovat v tomto konceptu. Mše svatá byla
pěkná. Bylo hezké představení katechumenů před farností. Škoda, že bylo zkráceno
představování konceptů.

● Bylo by hezké mít svoje stany, aby se nemuseli půjčovat od Salesiánů.
● Technické zabezpečení (stavění stanů, …) fungovalo v pohodě. Občerstvení bylo

dobré. Jídla bylo moc.
● Škoda, že nebylo lepší ozvučení.
● Na farní zahradě nebyla dostatečně dobrá atmosféra pro nějakou přednášku, chyběl

kvalitní projektor, chybělo dobré místo, chybělo dobré zázemí. Zvážit nedávat kávu a
jídlo během prezentací.

● Na setkání chyběli rodiny s dětmi, kde byly?
● Ti, co mohli supportovali (vařili - jídlo, …), se nemohli účastnit přednášek.
● Představení v kostele katechumenů bylo pěkné - zachovat.
● Oddělený program pro děti měl dobrý úspěch, přišlo cca 10 - 12 dětí.
● v setkání pokračovat, program pro děti, představení pro katechumeny bylo

dobré, musí být owner, když chceme něco dělat, musíme to realizovat naplno

3. Informace JU
navrhuje: P. Jenda Uhlíř | informace, zjištění zájmu a tipy na zodpovědné lidi

Advent
● Budou se společně vyrábět adventní věnce v rámci duchovní obnovy 30.11. –

odpoledne? tipy na možné organizátory
Program duchovní obnovy je na webu:
https://salesianipardubice.cz/zivot-kostela/prijdte-se-obcerstvit-na-adventni-duchovni-obnovu
Konec bude až v 16:00
Věnce by se mohly dělat potom.
Organizátory zajistí Jirka Caha - ale dá vědět.

● Mikuláš v klášterním kostele 8.12. – tipy na možné organizátory
Organizátoři: Honza Vitáček, Tomáš Kučera
Mikuláš do rodin - chtějí mladé rodiny? jak zjistit zájem - David Špelda



● Rorátní snídaně – bude jedna nebo více? – tipy na možné organizátory
Organizátoři: Gama, Jiří Petráš, Strouhalovi
Hlavní: Helena Strouhalová

Kdyby měl někdo zájem pomoct s organizací, ať se ozve Heleně Strouhalové.

Setkání dobrovolníků na faře
● Uděláme setkání jako minule – pátek 10.1.? Začít mši sv. v 17:00 a pak posezení na

faře?
○ máte jiný nápad?
○ tipy na možné organizátory

Pátek 17. 1. od 18h se mší svatou - tu zachovat.

Úklid kostela sv. Bartoloměje
● více popsáno v článku ve zpravodaji
● tipy na lidi, které je možné zapojit

Helena Strouhalová má tip na vedoucího nové skupinky pro úklid.

4. Modlitby za ulice
navrhuje: P. Jenda Uhlíř | rychlá zpětná vazba

Jaké jsou ohlasy? Jak vnímáte rozjezd? Je něco nesrozumitelné a je třeba dovysvětlit?
Popř. vám něco chybí?

● T. Kučera - prosincové číslo zpravodaje města bude obsahovat článek o MZU.
Kostka by mohla být ve Sféře nebo ve filharmonii.

● Super akce, děti se zapojují, spojí to rodiny.
● Bartoloměj: (starší) lidé si myslí, že ulici musí projít a že musí s kartičkou přijít do

stejného kostela.
● Je potřeba stále vysvětlovat - každé ohlášky.
● Požehnání vs modlitba. Možnost zúčastnit se anonymně.
● Jakékoliv ohlasy (i anonymní) poslat na info@modlitbyzaulice.cz

5. Informace ve farnosti
● Nejbližší akce

○ Duchovní obnova v postní době - 8. nebo 15. 3.
Bude 8.3. Je pozvaný Míla Brhel.

○ První sv. přijímání ve městě – 18.5. nebo 1.6.
Termín zatím není jasný, rozhodne se podle rodičů.

○ Biřmování u sv. Bartoloměje – 8.6.
definitivní

○ Farní den společný pro celou farnost včetně salesiánů – 25.5. – širší diskuze
termín 25. 5.
název: Farní festival

https://farnost-pardubice.cz/media/vkehecl4/zpravodaj_6_2024.pdf


● Informace z ERF
● Informace od Salesiánů
● Informace od Charity

19. - 21. 11. výroba adventních věnců
1. 3. charitní ples
charita rozjíždí poradenství pro pečující od 1. 1.

● jiné
○ vánoční koncert scholy 23. 12. - nový koncept

~~~ 20:00 ~~~

6. Pastorační rada farnosti
navrhuje: P. Jenda Uhlíř, Petr Kučera | synodální diskuze

● Z farních rad nebývá konkrétní závěr, témat a bodů je mnoho - z toho plyne frustrace.
● Často se prosazují názory členů rady na úkor voličů.
● Každý bojuje za svoji skupinu, ne za celé společenství.
● Organizátoři akcí by měli být z farní rady.
● Jsme moc veliká skupina na to, aby se řešila strategie farnosti (na strategii by možná

měla vzniknout menší skupina - jako státní správa - zastupitelstvo vs rada)
● Pastorační rada by měla sloužit, jak na řešení tech. věcí, tak i řešení vizí
● Chybí za námi to společenství věřících ve farnosti
● Je tendence vtahovat rodiny do farního života, ale nedaří se - odpověď není

množství aktivit, toužíme po tom tvořit farní rodinu, ale nevíme, jak na to…
potřebujeme, aby za námi stáli lidi, kterým na celé farnosti záleží

● Členové by neměli organizovat věci, bylo by super, aby podměty přicházely od
farníků

● Cítíme potřebu vytváření farní rodiny
● Oceňujeme jednoty Salesiánů a farnosti
● Podporovat typy akcí jako modlitby za ulice
● Bývá na pastorační radě obava vyjádřit svůj názor, protože už je předem rozhodnuto

a můj názor nebude zohlednit
● Některé věci jsou řešeny zbytečně moc
● Petr vede pastorační radu dobře
● Strategické plánování - je třeba řešit, jak se chceme prezentovat navenek, všichni by

měli znát všechny akce, které se konají
● Ne všechny akce musí řídit kněz
● Prosba o větší zapojení mládeže
● Očekávání se nenaplnila. Řeší se provozní věci - ale i to je potřeba.
● Shánění dobrovolníků je točení se v kruhu.
● Vize farnosti na pastorační radu patří.
● Chybí evangelizace směrem ven - třeba prostřednictvím Modliteb za ulic.
● Klidně méně akcí, ale s větším zapojením.



7. Termín příštího setkání PR
16. 1. 2025 od 19h na faře


